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Til

Sundheds og Forebyggelsesudvalget

a pop pos  cannabis  mod eksempelvis  cancer og andre sygdomme

I  kalder for øvrigt udvalget   ”…. Og Forebygelsesudvalget”

Og lidt polemisk kan  man ikke lade være med at spørge sig selv hvad det eksempelvis er 
samfundet og i politikere ønsker at  forebygge
--givetvis alle!! slags uhensigtsmæssig adfærd og afhængighed   - og dog!!
Intet nævnt og intet glemt, fra spil over spiritus til hårde stoffer   --eksempelvis
Sorteret efter hvor afhængighedsskabende at det er -- for det enkelte individ
Eller   sorteret efter hvor!! Omfattende en skadevirkning (ulykke) det udgør for den enkelte
På kort eller langt sigt
Neutralt og objektivt set

Men ellers om ”forebyggelse”   i relation til eksempelvis  cannabis og diverse sygdomme 
eksempelvis cancer
Så er det forhåbentlig ene og alene den enkeles SMERTER og andet ubehag som  Sundheds 
og FOREBYGGELSESUDVALGET, sammen med resten af Folketinget og samfundet
--ser det som sin eneste opgave at forebygge!!/ afhjælpe

Og ud fra et 100%  neutralt og objektivt synspunkt, så tillader jeg mig at gå  ud fra som givet, 
at eksempelvis alle Folketingets, herunder Sundhedsudvalgets, medlemmer er enig med mig i
--at enhver sygdom skal/ bør behandles med præcis det medikament der virker bedst
Og/ eller har den mindste bivirkning
Hvad ellers!

Jeg kender ikke cannabis´ virkning på smerter. Men der er sikkert en grund til at –
eksempelvis- Israel, Holland og næsten det halve af USA betragter cannabis som medicin

Derimod har jeg nærmest/ næsten!! indtryk af, at danske folketingspolitikere betragter 
cannabis som gift –i stedet for som medicin
--skulle man være polemisk, så er det lige før man fristes til at mene/ spørge,  mennesker der –
entydigt!!/ enøjet- betragter  cannabis som gift
Kan de sammenlignes med folk der stadigvæk mener jorden er flad, skønt de mest 
fremsynede begynder at  ane den er rund –eller ujævn?

((lidt som når man ikke kan give én logisk!! forklaring på, hvorfor afgiften på  fjernvarme 
stiger medens den på elektricitet står stille
--udover den ulogiske!! at ellers mangler der penge i statskassen))
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Kort sagt så må man vel spørge sig selv, hvad enten at man er vælger eller lovgiver
At hvis man aldrig havde set eller hørt om en narkoman
Eller hvis –eksempelvis- cannabis alene blev fremstillet af medicinalindustrien
Ville eksempelvis danske lovgivere (samt dansk presse og danske vælgere) så havde været lige 
så berøringsangst i forhold til stoffet  cannabis som de er i dag! 

Og så til det helt elementære/ centrale spørgsmål
Hvorfor!! produceres og sælges der ikke cannabis i Danmark-- til medicinsk brug
Og hvorfor må danske læger ikke udskrive recept på cannabis --til medicinsk brug
Og hvorfor må eksempelvis danske apoteker ikke importerer cannabis --til medicinsk brug

Jeg efterlyser ikke  en politisk, men alene en entydig LOGISK forklaring
Der entydigt sætter patienten i  centrum

Og hvad med eksempelvis Israel, USA og Holland – tilsidesætter man der patienternes
tarv! 
altså  efter den enkelte danske lovgivers,-eller efter Sundhedsstyrelsens, mening

Med venlig hilsen

Helge Tegen

Om cannabis i relation til alvorlige sygdomme har jeg hæftet mig ved

1)   Sundhedsministerens svar på spørgsmål 188 af 2012

"Jeg har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, som oplyser 
følgende:

”En person kan lovligt indføre lægemidlet Bedrocan til Danmark, såfremt det har et 
medicinsk øjemed. Hvis man har en recept fra en hollandsk læge, er dette krav opfyldt."

se http://www.denmarkonline.dk/1/2013-32-danskere-kan-lovligt-hente-cannabis-til-
danmark-recept-hollandsk-laege

2)    jeg har også hæftet mig ved Medicinsk cannabis stoppede smerter & store dele af 
kræft på 8 uger

http://www.denmarkonline.dk/1/2013-43-medicinsk-cannabis-stoppede-store-dele-kraeft-
smerter-paa-8-uger

3)  og kræftens bekæmpelse siger 17. oktober 2013  http://www.information.dk/475514

»I forskningsafdelingen er vores fokus ikke rettet mod cannabis lige nu. Men hvis der kommer et 
godt projekt, så er jeg helt sikker på, at vi vil se på det, for vi har ingen fordomme, bare fordi det 
hedder cannabis,« siger Kræftens Bekæmpelses lægefaglige redaktør og overlæge, Jens Oluf Bruun 
Pedersen, der følger den internationale forskning på området.



4)  Jeg har også hæftet mig ved    DR P1 Orientering den 11. juni 2012 om cannabis i 
Israel

"I sidste uge" :-) blev det offentliggjort, at man i Israel har fremdyrket en helt ny type medicinsk 
cannabis, som man ikke bliver skæv af at ryge.

I Israel har medicinsk cannabis siden 2008 har været godkendt som en del af behandlingen af 
kræftpatienter, patienter med kroniske smerter, med autoimmune sygdomme, post trauma, 
parkinson og meget mere. Et sted mellem 6- og 7000 israelere får cannabis på recept. Og mange 
flere står på venteliste.

Den medicinske cannabis dyrkes og forædles i Israel under politiets og sundhedsmyndighedernes 
overvågning. Men på trods af at det er både officielt og tilladt, skal patienterne selv betale for deres 
hamp.

Den medicinske cannabis bliver udleveret på hospitalerne og fra en lille velovervåget forretning på 
en at Tel Avivs mest befærdede gader.

Orienterings Hanne Foighel   så på hvad det er israelerne ved om Cannabis som lovlig medicin.
Af: Hanne Foighel
Medvirkende: Zachi Klein, ’Tikun Olam’ og Inbal Koren, oversygeplejerske, 
alderdomshjemmet Hadarin fra Kibbutz Naan.

Hør indslaget her:
/ Israelsk medicinsk cannabis man ikke bliver skæv af (DR Online) (11. juni 2012)

se mere her http://www.denmarkonline.dk/1/2012-24-israelsk-medicinsk-cannabis-man-ikke-
bliver-skaev-reducerer-tarm-inflamation

5)   om cancer + cannabis -seneste år dansk
https://www.google.dk/search?lr=lang_da&tbs=qdr:y%2Clr%3Alang_1da&q=cancer++cannabis&o
q=cancer++cannabis&gs_l=serp.12..0i7i30l4j0j0i7i30l2j0j0i7i30l2.5921.5921.0.8432.1.1.0.0.0.0.10
1.101.0j1.1.0....0...1c.1.32.serp..0.1.100.CN3UejCrsak&bav=on.2,or.&bvm=bv.57155469%2Cd.bG
Q%2Cpv.xjs.s.en_US.v-
r5CthikH8.O&biw=1366&bih=606&dpr=1&ech=1&psi=6QqbUvzIHOm9ygPOp4KICQ.13858925
81491.3&emsg=NCSR&noj=1&ei=6QqbUvzIHOm9ygPOp4KICQ

6)  der var også en Kristian Mærsk der producerede cannabis/ hash-olie --lød i øvrigt ret 
interessant
""Kristian Mærsk fortæller selv til Ekstra Bladet, at han producerer medicinsk cannabisolie.-
Ja, det gør jeg. THC-olie producerer vi med isopropylalkohol, først så trækker olien i 
alkoholen, og så sier man det bare fra, og så lader man det stå og dampe langsomt af, siger 
han. ""
((---ad åre bliver olien kanske også produceret lovligt i EU eller Israel -hvem ved -forudsat 
det faktisk virker ?? ))

se http://ekstrabladet.dk/kup/sundhed/article2135425.ece


